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Geachte heer Mulder, beste Paul, 
 
De adviesaanvraag over de afschaffing van de eis om bij voordracht minstens een jaar 
ingeschreven te staan bij Lefier (hierna: de eenjaarseis), is door het Grobos in 
behandeling genomen. Graag geven wij u een positief advies om de eenjaarseis, die 
geldt voor de voordracht van nieuwe huisgenoten in bepaalde panden, te laten 
vervallen. 
 
Zoektocht naar een geschikte huisgenoot 
Het Grobos erkent de problematiek omtrent het vinden van een geschikte huisgenoot, 
voortvloeiend uit eenjaarseis. Zo hebben de leden van het Grobos tijdens de laatste 
Algemene Leden Vergadering aangegeven, dat er genoeg leuke huisgenoten 
beschikbaar zijn, maar dat het erg lastig is om iemand te vinden die aan de inschrijfeis 
voldoet. Volgens het Grobos en onze achterban kennen steeds minder jongeren en 
studenten Lefier en schrijven steeds minder studenten en jongeren zich in. Door gebrek 
aan geschikte kandidaten die voldoen aan de eenjaarseis, ziet het Grobos het 
wooncomfort, met name in de kleinere panden, afnemen. Door de eenjaarseis af te 
schaffen, verwacht het Grobos dat de cohesie in de panden zal toenemen.  
 
Zorgen rondom afschaffing eenjaarseis.  
Hoewel het Grobos het probleem erkent en de eenjaarseis ondersteunt, hebben wij ook 
zorgen om de gevolgen van afschaffing hiervan. Een woningcorporatie heeft een 
maatschappelijke doelstelling; onder meer het aanbieden van woonruimte aan 
personen die dit anders niet kunnen vinden. Door het afschaffen van de eenjaarseis, 
hebben jongeren en studenten die niet bij een studentenvereniging zijn aangesloten of 
geen brede vriendenkring hebben minder kans op een kamer in een doorstroompand. 
Heeft Lefier aan de gevolgen voor deze doelgroep gedacht? Hoe zou Lefier ook deze 
doelgroep passend kunnen bedienen? 

Naast de panden waar de eenjaarseis wordt gesteld, merkt het Grobos dat ook 
bij panden waarbij dit niet van toepassing is veel leegstand heerst. De grote flats 
stromen gedurende het collegejaar leeg, waardoor volgens het Grobos de problemen 
met leegstand van kamers groter is dan dat het afschaffen van de eenjaarseis kan 
bewerkstelligen. Graag ziet het Grobos dat Lefier zich inspant om ervoor te zorgen dat 
ook deze kamers gevuld zijn, door bijvoorbeeld de kamers te promoten bij de groeiende 
groep internationale studenten die naar Groningen komen.  

Ten slotte vraagt het Grobos zich af hoe de afschaffing van deze inschrijftermijn 
wordt gemonitord. Het verdient aanbeveling om de klachten rondom huurders die geen 
geschikte kamer kunnen vinden bij te houden. Daarnaast vragen wij ons af of Lefier in 
de toekomst de inschrijftermijn weer in zou kunnen voeren (zonder eventuele juridische 
consequenties). Grobos blijft graag betrokken bij de evaluatie omtrent het afschaffen 
van de eenjaarseis.  
 
Afschaffing eenjaarseis en aanbevelingen  
Samengevat ziet het Grobos voordelen en nadelen omtrent het afschaffen van de 
eenjaarseis. Volgens het Grobos wegen de voordelen momenteel op tegen de nadelen. 
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Om het doel te bereiken, namelijk het wooncomfort vergroten, acht het Grobos het 
noodzakelijk dat naast de eenjaarseis andere acties moeten worden ondernomen.  

Zoals al eerder aangegeven communiceert Lefier momenteel niet op een 
manier die direct bij studenten en jongeren aansluit. Zo ziet het Grobos dat 
(internationale) studenten en jongeren veelal via Facebook op zoek zijn naar een 
kamer. Daarnaast zou het ontwikkelen van een app, waarin kamers gezocht kunnen 
worden, maar op termijn ook reparaties, afrekeningen en klachten kunnen worden 
gemeld een goede ontwikkeling zijn. Het Grobos draagt graag ideeën aan om meer 
jongeren te bereiken. 

Daarnaast verdient het overweging om de termijn waarin huisgenoten een 
kandidaat kunnen aandragen te vergroten. Momenteel is deze termijn met vijf 
werkdagen erg krap, aangezien veel studenten een hospiteeravond organiseren voor 
belangstellende. Om de kans op een geschikte huisgenoot te vergroten raden wij het 
verruimen van deze termijn aan, naar een in ons redelijker termijn van tien werkdagen. 
Graag ontvangen wij een reactie met betrekking tot de punten van zorg.  
 
Met inachtneming van bovenstaande, geven wij een positief advies. 

 
 

 
Met vriendelijke groet, 
 
Namens het Grobos, 
 
 
 
 
Sarah Brenkman 
Vicevoorzitter 
  
 
 
 
Rowanne Degenhart, 
voorzitter 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  


